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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A nem pedagógus munkakörben dolgozó iskolai 
személyzet béremeléséről nem beszél a Kormány. Hogyan tervezik biztosítani a 
béremelésüket? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az  elmúlt  13  évben  a  hazai  közoktatás  rendszerátalakítása  megtörtént;  azt  a  Fidesz-KDNP
kormányok  ciklusonként  a  maguk  szempontjai  szerint  alakítgatják.  Teszik  mindezt  úgy,  hogy
elemeiben  kevés  állandóságot  mutató  rendszert  hoznak  létre,  amit  alátámaszt  a  köznevelésben
foglalkoztatottak  jogállásáról  és  egyes  kapcsolódó  törvények  módosításának  újragondolt
szabályozása is.

A pedagógusokat  a  státusztörvénnyel  kivezetnék a  közalkalmazottak  jogállásáról  szóló  törvény,
illetve  a  munka  törvénykönyve  hatálya  alól  is;  a  nem  pedagógus-munkakörben  dolgozó
közalkalmazottakat  pedig  a  munka  törvénykönyve  hatálya  alá  helyeznék.  Nagyobb  lehetőséget
biztosítanának a  munkavállaló  és  a  munkáltató  számára  a  teljesítményalapú bérezésre.  A jogos
béremeléshez nem feltétel új jogviszony kialakítása.

Módosítanák a nemzeti köznevelésről szóló törvényt is, ami a pedagógusok, a tanulók, a szülők, a
nevelőtestületek és más intézményi közösségek jogainak csorbulásával, összeségében helyzetének
romlásával  járna  szakmai  és  munkajogi  tekintetben  egyaránt,  állítják  a  Kormány  állításával
szemben szakmai és civil szervezetek.

Ezzel kapcsolatban kérem Miniszter urat, szíveskedjék válaszolni a következő kérdésemre:

• Az iskola pedagógiai programjáról a nevelőtestület csak véleményt formálhatna, a döntés 
az intézményvezetőé, amit a tankerületi központtal kell jóváhagyatni. Eddig a 
nevelőtestület döntött az SZMSZ elfogadásáról, az éves munkatervről, a továbbképzési 
program elfogadásáról is. A kötelező létszám 70 százalékáról 50 százalékra vitték le a 
kinevezett dolgozói létszámot, holott az óraadók többségében intézményi feladatot nem 



látnak el, ami további feladatvégzést jelent a kevés jogviszonyban álló alkalmazottra. 
Teljes felhatalmazást kapna a Kormány a pedagógusok munkaidejének beosztási 
szabályaiban, illetve a Nemzeti Pedagógus Kar összetételében. Miért gondolja a Kormány, 
hogy ezekkel az előírásokkal és eljárásrenddel erősödik a pedagógusok bizalma a 
köznevelés rendszere iránt, miközben jogokat von el a pedagógusoktól?

• A nem pedagógus munkakörben dolgozó iskolai személyzet béremeléséről nem beszél a 
Kormány. Hogyan tervezik biztosítani a béremelésüket? Számíthat-e a technikai 
személyzet bérfejlesztésre?

 

Segítő együttműködését előre is köszönöm.
Budapest, 2023. március 14.
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